
                                                                              1                                                                       2009.06.28            

B 36 

ÉVKÖZI 13. VASÁRNAP                               B év                                                  1- 4 oldal 
               
Olv.: Bölcs 1,13-15,2,23-24– 2Kor 8,7.9.13-15 – Mk 5,21-24.35b-43 
Jairus leánya 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
 
Szentmise bevezetése 
 
Kedves Testvérek! 
Nagy ajándék, hogy Isten dicséretét vehetjük az ajkunkra. Ennél is nagyobb az ember 
lehetősége, mert nem elegendő szájunkkal megvallani egy igazságot, az életünkkel kell az 
igazságot tanúsítani, bizonyítani.  
Ezt a szentmisét élő testvéreinkért ajánljuk fel. Kívánhatunk-e annál többet nekik mint azt, 
hogy adjon súlyt az életüknek az, hogy értékekhez igazoknak. Értékek nélkül nyomtalanul 
tűnünk el ebből a világból. Azért születtünk, hogy értékek mentén egymással 
összetartozzunk és ennek a kapcsolatnak gyümölcs is legyen. 
 
Szentbeszéd 
 
Kedves Testvérek! 
Jézus egyre beljebb akar bennünket vezetni a hit világába. Ez azért nagyon fontos, mert 
minket keresztényeket a hitünkről lehet megkülönböztetni másoktól. Mi keresztények 
hiszünk és nemcsak úgy általában. Az ember oly sokszor hallja, hogy valamiben mindenki 
hisz. Talán igaz, bár azért gyanakszom, hogy teljes egészében nem igaz. Viszont az biztos,   
hogy minket keresztényeket a hitünk tesz kereszténnyé. Nem véletlen, hogy Jézus oly sokat 
foglalkozik ezzel a kérdéssel. 
 
 Hitünkkel teszünk tanúságot ebben a világban. 
 Hitünkkel teszünk tanúságot valójában az Életről! 
 
Az Életről  van szó. Ahol Isten van, ott van az Élet. Ahol Jézus van, ott van az Élet. Ebben a 
világban, amelyben élünk, oly sokat panaszkodunk a bajaink miatt, a megpróbáltatásaink 
miatt, a halál miatt, akkor rendkívül fontos az, hogy egy ilyen világban 
 
 Jézus közelében legyünk, mert ahol Jézus van, ott van az Élet! 
 
A mai vasárnap üzenete  nagyon szorosan összefügg a múlt vasárnapi tanítással, amelynek 
lényege: “Félelemből istenfélelembe!” Az apostolok, akik a háborgó tengeren utaztak 
Jézussal féltek, féltek, hogy elvesznek. Amikor Jézus lecsendesítette a tengert, akkor még 
nagyobb félelem szállta meg őket. Szinte hihetetlen a mi emberi gondolkodásunk szerint. 
Megszabadultak, kikerültek a bajból és akkor azt írja a Szentírás: “Nagy félelem szállta meg 
őket!” Igen, mert rádöbbentek a maguk hitetlenségére. Rádöbbentek arra, hogy itt van velük 
Jézus és mégis félnek. Ez összeegyeztethetetlen.  
 
Ha én Jézushoz tartozom, akkor ennek a félelemnek nincs helye. Ha keresztények vagyunk, 
ha mi Jézushoz tartozunk, akkor nincs helye a félelemnek.  
Nagy félelmük abból adódott, hogy rádöbbentek arra, hogy Jézus közelében nem fogták föl, 
ki is Jézus. Mekkora erő van jelen Jézus által ebben a világban. Mi akik állandóan a 
gyöngeségünkre panaszkodunk, mi lenne, ha ebből az Erőből élnénk? Mi lenne, ha 
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engednénk, hogy ez az Erő eltöltsön bennünket, hordozzon minket? Akkor valóban igazi 
választ adhatnánk testvéreinknek, akik nem tudnak hinni. Azoknak, akiket rabságban tart a 
félelem.  
 
A mai vasárnapon ezt a gondolatot szeretném továbbvinni. Hiszen itt is erről van szó. Mit 
mond ez a történet? Jézus kétszer is említi: “Ne félj, csak higgy!” A félelmeink világából  
akar Jézus kivezetni bennünket a hit által. Ebből a gondokkal, bajokkal terhelt világunkból 
akar bennünket Jézus átemelni egy másik világba, amit örök életnek mondunk, 
mennyországnak mondunk, amely már most kezdődik. Hiszen a földi élet megkezdett örök 
élet. Az az erő, amit Jézus nekünk ad, azáltal van itt ebben a világban, hogy mi egy másik 
világról teszünk tanúságot. Nem szóval, hanem az életünkkel. Továbbgondolva 
megfogalmazhatjuk a mai üzenetet: 
 

Jézus szeretete valóságosabb a valóságnál! 
 
Mi a valóság? A valóság az, hogy ez az asszony beteg és keresi a gyógyulást. Ez a valóság. 
Betegek vagyunk és keressük a gyógyulást. Van Valaki, aki e fölé a valóság fölé emel 
bennünket: Jézus szeretete irántunk!  
Ez a kislány halott. Van valóságosabb valóság a halálnál? A napokban röpítették a hírt a 
világba: -  meghalt Michael Jackson. -  Nem tudták életre kelteni. Próbálták élesztgetni. 
Nem tudták visszahozni a halálból. Van valóságosabb valóság a halálnál? Nincs. De Jézus 

szeretete irántunk valóságosabb a halálnál is.  
 
Testvérek! 
Ez a hit világa. Isten ezt építgeti bennünk. Ebben a valóságos világban nap mint nap 
találkozunk az élet korlátaival, mindenkinek, mindannyiunknak vannak korlátai. Ebben  a 
világban van valaki, aki mindezek fölé emel bennünket: ez Jézus szeretete irántunk. Ez azt 
jelenti, hogy ebben a valóságos világban mi egy sokkal nagyobb valóságról tudunk 
tanúságot tenni:  - az örök életről, az Életről! -   
 
Nem arról az életről, amely úgy elhervad, mint a virág. Olyan gyönyörűek voltak a 
muskátlik itt a kertünkben. Jött ez a hatalmas zápor és letörte a virágokat. Ilyen az élet. 
Kivirul, aztán elhervad. A hit, a Jézussal való kapcsolat azt mondja és ebben a múlandó 
életben erről kell tanúságot tennünk,  hogy van nagyobb valóság ezen a világon, amit csak a 
hittel ragadhatunk meg. Ezért oly nagyon fontos a hit.  
 
Einstein a relativitás elméletről szóló elgondolását világgá kürtölte. Akkor azt mondta, hogy 
mi emberek a szellemi valóságot sohasem tudjuk megragadni, mert mindent három 
dimenzióban látunk és van egy negyedik dimenzió az időn és téren túl. Következésképpen 
mi emberek sohasem tudjuk tökéletesen megragadni a világot.  
Nekünk hívőknek is van egy negyedik dimenziónk. Ez a negyedik dimenzió a hit.  
 

A hitünk az, amivel látjuk a Láthatatlant!  
A hitünk az, amelynek segítségével megtapasztaljuk az Örökkévalót! 

 
Ebben a valóságos világban, ennek a világnak a mélyén, egészen a mélyén, a szívünk 
mélyén van az a valóság, hogy állandóan tiltakozunk az elmúlás gondolata ellen, a halál 
ellen.  
Valójában, amikor Jézust eltemetik, akkor az Élet magját temetik el és ebből a magból 
csírázik ki az új Élet.  Halljuk erre a Bibilia válaszát: “Nektek adatott az a lehetőség, hogy 
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megismerjétek Isten országának titkait.” Isten országának titkait az a Jézus ismerteti meg 
velünk, aki a halálból feltámadt. A hitünk itt csírázik. Abban az értelemben kegyelem, 
ahogy erről a nagy teológusok tanítanak:  
  
 nagyon de nagyon fontos üzenet, hogy Jézus szeret bennünket  
 és ez a szeretet azt jelenti, 
 hogy mi ebben a világban Isten kegyelmének segítségével 
 mindenek ellenére az Életről tudunk tanúságot tenni. 
 Akkor is, ha betegek leszünk, akkor is ha elszegényedünk,  
 akkor is, ha munkanélküliek leszünk, akkor is ha tudjuk,  
 hogy előbb-utóbb mindegyikünk meghal. Ez azt jelenti, hogy  
 
 Isten segítségével a remény jelen van általunk ebben a világban! 
 
A történet szerint nagyon sajátos Jézus közelségének hatása Jairusra, aki a zsinagóga 
elöljárója. Leborul Jézus előtt. A szolga borul le az ura előtt. Átélte, hogy itt van  Jézus, aki 
messze erősebb mindannál, mint amiben ő eddig hitt. Együtt mennek Jairus házához Jézus 
és a zsinagóga elöljárója. Sajátos üzenete van ennek a csendes együtt menetelésnek. Ez egy 
titkos szövetség, amelyben Jézus együtt szenved ezzel a szenvedővel. Ez a szeretet üzenete. 
Együtt szenvedni a szenvedővel nap mint nap, itt kezdődik az Élet!  
 
Az az asszony megérintette ruhája szegélyét. Ott tolong körülöttük rengeteg ember. Ez az 
asszony olyan közel kerül Jézushoz, hogy ez a közelség meggyógyítja. 
 

Ez a hit üzenete, ha mi igazán közel vagyunk egymáshoz,  
akkor legyőzzük a betegséget.  

 
Nem azt jelenti, hogy meggyógyulnak az emberek, hanem gyógyító közelségünkkel 
ajándékozzuk meg a betegeket.  - Az Irgalmas- rendi Testvérek erre teszik föl az életüket.-  
A betegség megmarad, de az az ember, aki ezzel a közelséggel találkozik, mindent 
másképpen él át. Ez az Élet! 
 
Testvérek! 
Egy másik mozzanata ennek a történetnek: -  Azt hallottuk, hogy Jézus megfogta a kislány 
kezét. -  Micsoda igazság! Akinek megfogjuk a kezét, azt átvezetjük az Életen. Ha valaki 
megfogja a kezünket, akkor történhet akármi. A világban igen sokszor megtagadjuk 
egymástól a közelségünket, megtagadjuk egymástól a kezünket.  
 
 A hit ezt jelenti, hogy közel vagyunk egymáshoz.  
 Fogjuk egymás kezét és megyünk együtt az Élet útján.  
 
Ennek kapcsán egy igazságot szeretnék kimondani. A pedagógus az a valaki, aki kézen 
fogja a gyereket. A fogalom, a szó ezt jelenti: -  a pedagógus, aki kézen fogja a gyereket és 
vezeti.  Vezeti az Élet útján. Vezeti a teljesebb életre!  -  
 
Testvérek! 
 Jézus szeretete valóságosabb a valóságnál! 
 Ha Jézus szeret, akkor a betegség fölé emel bennünket az ő közelsége. 
 Ha Jézus szeret, akkor a halál, az elmúlás gondolata fölé emel bennünket,  
 az örök élet világába. 
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Itt a mi ambónk elején van egy nagyon kedves kép a szamáriai asszonyról. Jézus azt mondja 
neki: “Ha hiszel Bennem, élő víz forrása fakad belőled. Ha hiszel Bennem, akkor új Életed 
lesz!” Ebben a mulandó világban, ebben az elmúlás miatt nagyon fájdalmas, valóságos 
világban van egy nagyobb valóság,  
 
 Jézus szeretete! 
 Ez nem más, mint a hit jelenléte a világban. 
 Ezt a fulladozó, a valóságba belefulladó világot  
 mi emelhetjük ki közelségünkkel, kinyújtott kezünkkel  
 és elvihetjük az igazi Életre!  
 Érdemes ezen elgondolkodni. 
 

+  A M E N  +      
            

 
Imaszándék a Mi Atyánkhoz 
 
Tegnap nagy ünnepség volt Magyarországon. A határnyitást ünnepelte egész Európa, de 
majdnem az egész világ. Voltak itt Amerikából, Angliából, Málta szigetéről, Afrikából. 
Nyolc államfő, sok-sok kormányzó, küldöttek. A magyarok nagylelkűségét köszönték meg, 
akik húsz évvel ezelőtt menekülteket fogadtak be és utat nyitottak nekik, mert lerombolták 

azt a kegyetlen vasfüggönyt, ami két részre osztotta a világot, Európát mindenképpen.  
 
Köszönjük meg ebben az imádságban a  magyarok bátorságát, a magyarok nagylelkűségét. 
A magyarok szíve nagy, mindig kész a bajbajutottak megsegítésére. Lehet, hogy vannak, 
akik ezt mintha nem szívesen látnák. Ebben az országban is sajnos vannak ilyenek, csak 
nem  tudom, hogy mit keresnek itt. De nem ez a fontos,  
 

hanem valóban ez a cselekedet, 
 mert ebben van az igazságnak Életre váltó valósága! 

 

Ezt szeretnénk megköszönni ebben a szentmisében is.  
 

Mi Atyánk... 
 

 
 
 
 
 
 

 


